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H R U Š O VA N S K Ý

ZPRAVODAJ
Květen 2024 hrusovanyubrna.cz

PAVLA DRATVOVÁ: 
JEDNÁME O MOŽNOSTECH DOČASNÉHO UMÍSTĚNÍ TŘÍD MŠ NA SOKECU

Den se sv. FloriánemDen se sv. Floriánem

Milí spoluobčané,
akce Loosovka ožívá dopadla výbor-

ně! Přišlo hodně návštěvníků a všichni 
byli spokojeni. Bylo možné shlédnout 
výstavy, nakoupit květiny, zúčastnit se 
přednášek a prohlídek, či jen posedět 
na zahradě. Děkuji všem z kulturní ko-
mise za skvělou organizaci této akce. 
Více o ní budeme refl ektovat v příštím 
čísle. 

Probíhá výběrové řízení na pozici ře-
ditelky základní školy. Proč? Současné 
paní ředitelce končí ke dni 31. 7. 2024 její 
šestiletý mandát. Na základě doporuče-
ní školské rady byl vyhlášen konkurz na 
pozici ředitele. Informace o konkurzním 
řízení byla zveřejněna nejen na webu 
a facebooku obce, ale také na placeném 
portálu prace.cz, jobs.cz a poslána kraj-
skému úřadu, který inzerát zveřejnil na 
jmskoly.cz a  dalších jeho platformách. 

Inzeráty byly vyvěšeny šest týdnů. Za-
čátkem dubna proběhlo první kolo 
konkurzního řízení, na kterém byly ote-
vřeny obálky s potřebnými dokumenty 
jednotlivých uchazečů. Konkurzní řízení 
je neveřejné a  všichni členové komise 
jsou vázaní mlčenlivostí. Můžeme však 
prozradit, že se přihlásilo více uchazečů. 
Další kolo, tentokrát s uchazeči, proběh-
ne 20. května.  

Další důležitá informace se týká MŠ 
Havlíčkova. Budova je v havarijním sta-
vu. Máme schválené stavební povolení 
na novou budovu MŠ, nemáme však 
potřebných 80 milionů korun. Proto 
nebudeme formálně stavět mateřskou 
školu, ale Dům dětských skupin, na kte-
rý je možné získat dotace. Stavba však 
musí proběhnout během roku 2025. 
Jednáme s  bezpečnostním technikem 
a  hygienickou správou o  možnostech 

dočasného umístění tříd na Sokecu, 
abychom mohli v novém školním roce 
přijmout standardní počet dětí a  ne-
museli snižovat stavy. Snažíme se vše 
zařídit tak, aby rodiče ani děti neza-
znamenali žádnou změnu ve fungová-
ní školky. Nápor to bohužel bude pro 
všechny zaměstnance MŠ i  pro paní 
ředitelku, ale budeme se snažit ulehčit 
celou situaci i jim.

Plánuje se spousta akcí na květen 
a  červen. Děkujeme všem, kteří tyto 
akce organizují. Bez nich by to nešlo! 
A  děkujeme také všem, kteří na tyto 
akce chodí, protože bez účastníků by 
to nemělo smysl, a  nasazení organi-
zátorů by tak bylo zbytečné. Přejeme 
všem krásné letní dny.

V  případě potřeby mě můžete kon-
taktovat na telefonu 602 553 488 nebo 
e-mailu mistostarosta@ouhrusovany.cz. 
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 Výběr usnesení ze zasedání zastupitelstva a rady

 Z činnosti starosty a místostarostů

Radka Rafl ová, tajemnice OÚ

Pavel Kadlec, Pavla Dratvová

Níže uvedená schválená usnesení pova-
žujeme za nejzajímavější a nejdůležitější 
pro život v obci. Jedná se pouze o velmi 
stručný výběr, zájemci o  kompletní vý-
pisy usnesení je naleznou na webových 
stránkách obce v záložce Úřad, v kapito-
le Dokumenty (www.hrusovanyubrna.
cz/index.php/dokumenty).

Rada obce schvaluje:

- darovací smlouvu na fi nanční dar 
pro Spolek zdravotně postižených 
Židlochovicko v hodnotě 5.000 Kč,

- objednávku koncepce veřejného 
osvětlení u  spol. Eltodo osvětlení, 
s.r.o., v ceně 65.500 Kč bez DPH,

- objednávku obnovy vodorovného 
dopravního značení komunikací 
u spol. DOKA, s.r.o., v předpokládané 
ceně do 160.000 Kč vč. DPH,

- objednávku údržby povrchu multi-
funkčního hřiště na Sídlišti u  fi rmy 
JM Demicarr, s.r.o., v ceně 76.729 Kč 
vč. DPH,

- darovací smlouvu na fi nanční dar 
pro organizaci Linka bezpečí, z.s., 
v hodnotě 10.000 Kč,

- ceník palivového dříví určeného 
k prodeji dle návrhu správy majetku,

- objednávku revize 6 mostků a lávek 
v majetku obce v ceně 30.000 Kč (ne-
plátce DPH), 

- smlouvu o dílo s Alternative Energy 
Systems a.s. na zhotovení dokumen-
tace pro dotační potřeby na pro-

jekt 4 fotovoltaických elektráren na 
obecních budovách za cenu 330.000 
Kč bez DPH,

- smlouvu o dílo s ENVIPARTNER, s.r.o. 
na projekt „Realizace FVE v obci Hru-
šovany u  Brna“ za cenu 150.000 Kč 
bez DPH.

Rada obce v  souladu s ustanovením § 
102 odst. 2 písm. b) § 99 odst. 2 záko-
na č. 128/2000 Sb., o  obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů, 
§ 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., 
o  předškolním, základním, středním, 
vyšším odborném a  jiném vzdělává-
ní (školský zákon), ve znění pozděj-
ších předpisů, v souladu s vyhláškou č. 
54/2005 Sb., o náležitostech konkursní-
ho řízení a konkursních komisí, a v sou-
ladu s usnesením rady obce Hrušovany 
u  Brna č. 23/3/2024 ze dne 05.02.2024 
jmenuje konkurzní komisi k provedení 
konkurzního řízení na obsazení pracov-
ního místa ředitele/ředitelky příspěvko-
vé organizace ve složení:
- Ing. arch. Dušan Knofl íček, člen urče-

ný zřizovatelem – předseda,
- Mgr. Ing. Pavel Kadlec, člen určený 

zřizovatelem,
- Mgr. Markéta Olbertová, člen určený 

krajským úřadem,
- Mgr. Vladimír Soukop, člen určený 

Českou školní inspekcí, 
- Mgr. Martina Bartáková, člen určený 

Českou školní inspekcí, 

- Mgr. Moni-
ka Betášová, 
pedagogický 
pracovník příslušné příspěvkové or-
ganizace, 

- Mgr. Šárka Machačová, školní in-
spektor České školní inspekce, 

- Mgr. Jana Novotná, člen školské rady.

Rada obce jmenuje odborníky s  hla-
sem poradním do konkurzní komise pro 
výběr ředitele/ředitelky příspěvkové or-
ganizace ve složení:
- Mgr. Jiří Mrázek, odborník s  hlasem 

poradním,
- Ing. Pavla Dratvová, odborník s hla-

sem poradním.

Zastupitelstvo obce schvaluje:

- podání žádosti o  dotaci z  dotač-
ního programu na budování ka-
pacit dětských skupin pro veřejný 
sektor č. 31_22_045 pro projekt 
Dům dětských skupin Hrušovany 
u Brna.

Zastupitelstvo obce Hrušovany 

u Brna bere na vědomí:

-  riziko nezískání dotace z  dotační-
ho programu na budování kapacit 
dětských skupin pro veřejný sektor 
č. 31_22_045 pro projekt Dům dět-
ských skupin Hrušovany u Brna či její 
vrácení a  následné fi nancování ze 
svých zdrojů či úvěrem. 

Seznamujeme vás s tím nejzajímavějším z naší pracovní náplně.

Máme hotovo

• V březnu byl opraven pumptrack za sportovním areálem.
• Proběhlo blokové čištění komunikací. 
• Polní cesta od vodníka Šejbíka k bývalým sádkám je opra-

vená. Díky spolupráci s fi rmou Moravia Tech, a. s., jsme ušet-
řili nemalé fi nanční prostředky na další akce.

• Byl opraven kříž u Židlochovic, který rozbil neznámý vandal.
• Bylo obnoveno vodorovné dopravní značení u  výjezdů 

z obce a na průmyslovém obchvatu.
• Z Jihomoravského kraje jsme získali dotaci 60 tisíc korun 

na Následnou péči o zeleň, čímž ušetříme z obecního roz-

počtu za výchovné řezy mladých stromů a celoroční údrž-
bu vybraných záhonů. 

• Byla provedena oprava fasády objektů Sokecu a schodiště 
u podia.

• Proběhlo přezkoumání hospodaření obce za rok 2023: bez 
chyb a nedostatků.

• Zřídili jsme ofi ciální instagramový účet obce – hrusova-
ny_u_brna.

Projekty

• Byla nám odevzdána studie na rozšíření parkoviště na ul. 
Masarykova, která řeší také umístění trafostanice pro novou 
budovu mateřské školky.
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 Portál občana
Pavel Kadlec

• Obdrželi jsme dokument technické pomoci na zlepšení 
funkcí rybníka Šejby.

• Dojednáváme fi nální podobu projektové dokumentace ob-
novy elektroinstalace v MŠ Sídliště.

Plánujeme, jednáme

• V  lokalitě Červené vrchy jsme měli schůzku se zástupcem 
agentury ochrany přírody a krajiny. Byl nadšený z naší po-
pulace syslů, díky které se nám snad podaří umenšit dobý-
vací prostory v našem katastru.

• Zúčastnili jsme se valné hromady dobrovolného svazku 
obcí Cyklostezka Brno–Vídeň. Projekt výstavby úseku Voj-
kovice–Hrušovany získal stavební povolení a byla podána 
žádost o dotaci na výstavbu tohoto úseku.

• Navštívili jsme den otevřených dveří ve zdejší základní škole.
• Setkali jsme se s děkanem Fakulty výtvarných umění VÚT 

ohledně spolupráce na projektu Loosovy vily.
• Se zástupkyní organizace Sázíme stromy jsme se potkali na 

ul. Jízdárenská a domlouvali jsme se na spolupráci při vý-
sadbě dřevin u trati.

• Spolu se členy všech komisí v naší obci jsme se sešli na spo-
lečném setkání na Sokecu. Cílem bylo představit konkrétní 
činnosti jednotlivých komisí a probrat možnosti spoluprá-
ce. Za organizaci setkání děkujeme Radku Kurečkovi.

• V dubnu proběhlo 1. kolo konkurzního řízení na post ředite-
le zdejší základní školy.

• Byli jsme v  Židlochovicích na představení sociálních slu-
žeb v našem regionu. Potýkáte-li se s nějakým problémem, 
s důvěrou se obraťte na sociální pracovnici obce – paní Iva-
nu Pokornou.

• Se zástupci zemědělského družstva Hrušovany u Brna jsme 
jednali o možnostech výsadby dřevin podél polních cest.

• Se zástupcem odborné fi rmy a statikem řešíme projektovou 
dokumentaci na umístění FVE panelů na obecní budovy.

• Starosta se s ostatními starosty mikroregionu zúčastnil se-
tkání v senátu, kde mimo jiné proběhla jednání s ministrem 
zemědělství a náměstkyní ministra práce a sociálních věcí.

• S výrobcem herních prvků jednáme o dodání nového prv-
ku v parku u obchodního domu.

• Zabýváme se výstavbou Domu dětských skupin na ul. Ha-
vlíčkově s ohledem na provoz školky (zejm. náhradních pro-
stor), dotace, fi nancování a projektovou dokumentaci.

• S novou budovou Domu dětských skupin souvisí také stav-
ba nové trafostanice, jednáme s  projektanty trafostanice, 

Domu dětských skupin i parkoviště na ul. Masarykova, hle-
dáme vhodná řešení a časové návaznosti.

• Chystáme se na akci Loosovka ožívá II. a bude to opět krás-
ná kulturní událost.

• V rámci svazku obcí Vodovody a kanalizace Židlochovicko 
proběhla jednání o vhodném způsobu provedení obnovy 
kanalizace v ulici Masarykově a o problematice kapacity čis-
tičky odpadních vod.

Jsme rádi, že máme aktivní spolky, komise a příspěvkové 

organizace

• Začátkem března jsme měli milou návštěvu ze školky. Děti 
se dozvěděly spoustu zajímavých věcí o chodu obce. Úřad 
je otevřená instituce a vítáme každého, kdo za námi přijde se 
svými dotazy a připomínkami.

• Navštívili jsme Klub seniorů při příležitosti MDŽ.
• Zúčastnili jsme se Zajíčkovy cesty spolku Mišlenka.
• Zapojili jsme se do jarních folklorních akcí T.J. Sokol: Vynášení 

Smrtholky a Velikonočního hrkání. 
• Kulturní komise opět uspořádala velikonoční dílničku. Přišel 

velký počet zájemců a všichni si rádi vyrobili velikonoční výz-
dobu do svých domovů. Na akci přispěla také místní sokolská 
jednota.

• V sobotu 23. března proběhla u rybníka Šejba již tradiční akce 
Louka plná broučků. 

• Zapojili jsme se do akce Ukliďme svět – Ukliďme Hrušovany. 
Děkujeme všem, kteří se přidali a pomohli zlepšit životní pro-
středí v naší obci.

• Dne 17. dubna jsme si připomněli 79. výročí osvobození naší 
obce. Je dobré si uvědomit, jak cenné je žít v míru, neboť vá-
lek je kolem nás hodně a ničí životy všem, kolem kterých pro-
jdou.

• V knihovně jsme se spolu s vedením ZŠ zúčastnili pasování 
našich prvňáčků na čtenáře. Noví čtenáři dostali průkazky do 
knihovny a někteří si rovnou půjčili i knihu ke čtení.

• Mišlenka 30. dubna uspořádala tradiční pálení čarodějnice 
na Sokecu s programem pro děti i dospělé.

• První květnový víkend připravilo Sdružení dobrovolných 
hasičů mnoho aktivit pro děti v rámci Dne se sv. Floriánem. 
V neděli jsme ještě společně s dětmi zhlédli divadelní před-
stavení Hrnečku, vař divadla Strom. Akci uspořádal místní 
Sokol.

• Konalo se šest jednání rady obce a jedno zasedání zastupitel-
stva.

Úřední záležitosti se dají pohodlně 
řešit i  bez zbytečných návštěv úřadů. 
Spoustu možností nabízí portál občana 
(https://portalobcana.gov.cz/). Po při-
hlášení přes identitu občana (mobilní 

klíč eGovernmentu či bankovní identita) 
nebo přes datové schránky si můžete on-
line vyřídit např. voličský průkaz, získat 
zdarma výpis z  bodového hodnocení 
řidiče, z  rejstříku trestů, z  živnostenské-

ho rejstříku nebo 
dalších. Nově je 
portál občana 
také k dispozici jako mobilní aplikace pro 
chytré telefony.

Informace ze samosprávyInformace ze samosprávy
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 eDoklady

 Obnova kanalizace v ul. Masarykova

 Z mapy závad 

Pavel Kadlec

Pavel Kadlec

Pavla Dratvová

Pomocí mobilní aplikace eDoklady je možné mít všechny 
údaje z občanky v mobilu. Aktuálně se po etapách zavádí po-
vinnost pro veřejné instituce přijímat elektronický občanský 

průkaz. Dle zákona budou obecní úřady povinny přijímat pro-
kazování totožnosti tímto způsobem od počátku roku 2025. 
Naše obec už je připravena a eDoklady přijímá už nyní. 

Ulice Masarykova je dopravní tepnou 
naší obce a centrem, kde se nachází úřad, 
škola a  multifunkční zařízení Sokec. Plá-
novaná obnova kanalizace, která je v ha-
varijním stavu, se velmi intenzivně dotkne 
občanů a života v obci. Jedná se o jednu 
z  nejdůležitějších investic obce – fungu-

jící infrastruktura je priorita vedení obce. 
Aktuálně probíhají přípravné práce, vlast-
ník kanalizace a  vodovodů (svazek obcí 
Vodovody a  kanalizace Židlochovicko) 
zajistil kompletní projektovou dokumen-
taci a probíhá diskuse o rozsahu a obsahu 
samotné akce. Byla provedena sonda na 

vodovodu, která měla prověřit jeho stav.
V plánu je v letošním roce vyměnit ka-

nalizaci (a vodovod) v úseku od obecního 
úřadu po křižovatku Sušilova a Jana Kozi-
ny a v příštím roce obnovit povrchy a vy-
budovat systém odstavných ploch podél 
komunikace. 

Obec provozuje mapu závad, kam může každý občan nahlásit 
zjištěný nedostatek. Odkaz je zde: http://mapazavad-hrusovany.
zidlochovicko.cz/. Po nahlášení závady přijde zpráva na obci kom-
petentnímu pracovníkovi, který má povinnost se tímto zabývat. 
Za uplynulé období se v mapě objevily následující problémy: 
• Nepořádek na stezce mezi Hrušovany a Židlochovicemi. 

 Problém se týkal neuklizeného posypového materiálu, který 
se uklízí vždy až v předjaří, až se dá předpokládat, že nebude 
potřeba. Byl v březnu uklizen.

• Výtluky v komunikaci mezi rybníkem Šejba a Šimlochy.

 Komunikace se na katastru obce Hrušovany u  Brna ve spo-
lupráci s pískovnou Moravia Tech, a.s., opravila v úseku mezi 
vodníkem Šejba a  bývalými sádkami u  rybníka. V  průběhu 
roku bychom rádi pokračovali mezi zahrádkami u cesty smě-
rem k Šimlochu. 

• Nefunkční osvětlení hřiště na Sokecu.

 Závada byla složitější, v půlce dubna byla odstraněna.

• Neusazené kanály na ul. Malinovského.

 Opraveno četou, v případě pokračování problému bude řeše-
no fi rmou.

• Po havárii vody zůstala na křižovatce ulic Žižkova a Mali-

novského díra ve vozovce zasypaná kamenivem.

 Koncem dubna bylo místo opraveno.

• Nepořádek u krajnic silnic – neuklizeno před Velikonoce-

mi. 

 Hrozí-li v  zimních obdobích náledí, 
sypou se komunikace inertním mate-
riálem, aby neklouzaly. Tento materiál 
zůstává na komunikacích ležet až do blokového čištění, které 
se provádí v  dubnu. V  tomto roce proběhlo blokové čištění 
v půlce dubna. A do konce měsíce se uklízely chodníky.

• Černá skládka u popelnic na ul. Vodní. 

 Uklizena.

• Utržená příčka u  žebříku na dětském hřišti Pod Středis-

kem. 

 Opravena okamžitě. 

• Rekultivace záhonu mezi silnicí a chodníkem. Byly vyká-

ceny zdravé stromy plné ptačích hnízd, které nepotře-

bovaly v létě zalévat, byly zastřižené a upravené. Po vy-

kácení, asi odborným ekologem, jsou tu pařezy, lebeda 

a nepořádek.

 Nejednalo se o závadu. Dřeviny byly vykáceny, neboť výraz-
ně omezovaly rozhledové parametry při výjezdu z ul. Příční, 
silně zasahovaly do průchozího profi lu chodníku a průjezd-
ného profi lu vozovky. Dále rostly dřeviny v ochranném pás-
mu vodovodu a sdělovacích kabelů, vrůstaly do nadzemního 
vedení veřejného osvětlení. V době kácení zde ptáci nehníz-
dili. Obec pravidelně upozorňuje občany, aby sázeli dřeviny 
na obecním pozemku pouze po předchozím projednání se 
správou majetku. Dokončený je projekt na osázení úzkých 
pásů na ulicích Příční, Viniční a Hybešova.

Děkujeme všem za zasílání podnětů, moc nám tím pomáháte.

Informace ze samosprávyInformace ze samosprávy
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 OZNÁMENÍ o vyhlášení veřejné výzvy 

 VAS ve spolupráci s městy a obcemi zavádí dálkový odečet vodoměrů

 Dotační příležitost zemědělce, potravináře

       a další podnikatele mimo oblast zemědělství

Tisková zpráva Vodárenské akciové společnosti

Miloslav Kavka, Petr Hudeček, MAS Podbrněnsko

Obecní úřad obce Hrušovany u Brna 
v  souladu se zákonem č. 312/2002 Sb. 
o  úřednících územních samosprávných 
celků a  o  změně některých zákonů, 
v platném znění, vyhlašuje veřejnou vý-
zvu na pozici: 
REFERENT/KA AGENDY 

SPRÁVNÍCH A MÍSTNÍCH POPLATKŮ, 

PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ, 

FAKTURACE 

Charakteristika pozice: 

Referent na této pozici zajišťuje agen-
du místních a správních poplatků, vyřizuje 
pracovněprávní záležitosti zaměstnanců, 
zajišťuje výplatu, zúčtování platu, zajišťuje 
pokladní služby pro potřeby organizace, vy-

dávání a  přijímání 
peněz veřejnosti, 
fakturaci a  vedení 
agendy obecních 
bytů (evidence nájemníků, výpočet nájmů, 
evidence dlužníků, vyúčtování služeb).

Přihlášky podávejte do 27. 5. 2024. Po-
drobnější informace najdete na webu obce.

VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ SPOLEČNOST, a. s., zahajuje roz-
sáhlý projekt instalace dálkově odečítaných vodoměrů v okre-
se Brno-venkov. Tento důležitý krok směrem k  modernizaci 
a  technologickému rozvoji infrastruktury je výsledkem dlou-
holeté spolupráce se svazky měst a obcí, které jsou vlastníky 
vodovodních sítí a bude realizován během následujících šesti 
let. Náklady na pořízení nových vodoměrů a  čtecích elektro-
nických zařízení s  vysílací anténou jsou hrazeny svazky měst 
a obcí, jejich instalaci a přenos dat zajišťuje VAS. 

V našem regionu působí svazek obcí Vodovody a kanaliza-
ce Židlochovicko. Instalace dálkového odečtu bude probíhat 
v jeho členských obcích Blučina, Hrušovany u Brna, Přísnotice, 
Unkovice, Vojkovice, Žabčice a Židlochovice.

Jaký přínos to bude mít pro odběratele?

o Informace o aktuální spotřebě, historie odběru, grafy a další 
údaje, které budou dostupné na zákaznickém portálu. 

o Zasílání alarmových hlášení – nadměrná spotřeba, trvalý 
únik vody.

o Zpřístupnění vodoměru pouze při pravidelné výměně jed-
nou za 6 let.

K čemu slouží alarmové hlášení?

Tato hlášení upozorní odběratele prostřednictvím e-mailu 
či SMS na zvýšené průtoky, které mohou nastat při protékají-
cí baterii, WC, prasklém potrubí apod.  V takovém případě se 
doporučuje provést fyzickou kontrolu vodovodních instalací 
za vodoměrem, jelikož je zde podezření na havárii.

Kdy vám bude osazen vodoměr s  dálkovým přeno-

sem?

Při pravidelné výměně vodoměru z důvodu končícího cej-
chovního období stávajícího vodoměru (šestileté období).

Bude odběratel při instalaci něco hradit?

Ne, veškeré náklady uhradí vlastník a provozovatel vodo-
vodní sítě. 

Jaké kroky musí odběratel učinit pro náhled a nasta-

vení alarmů?

Po osazení vodoměru s dálkovým odečtem obdrží každý 
odběratel letáček od pracovníků provozovatele, kde najde 
návod na další postup.

Rádi Vás informujeme o  aktuálně 
vyhlášené výzvě MAS Podbrněnsko 
k předkládání žádostí o dotaci pro malé 
a střední podniky v našem regionu.

Pokud plánujete investovat do své-
ho rozvoje a  jste mikro, malým nebo 

středně velkým podnikem, prozkoumej-
te možnost zažádat o  podporu svého 
záměru. Pro projekty v  našem regionu 
je připraveno k rozdělení 5 000 000 Kč. 
Dotace u vybraných projektů bude 50 % 
nákladů. Maximální dotace na projekt, 

jakou je možné získat, činí 400 000 Kč.
Předkládat žádosti o dotaci je možné 

od 7. 5. 2024 do 29. 5. 2024.
Podrobné informace, společně 

s kontakty naleznete na stránkách MAS 
Podbrněnsko.

Informace ze samosprávyInformace ze samosprávy
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 Knihovna 

 Dotazník spokojenosti rodičů se ZŠ 

Vendula Kreplová, knihovnice

Pavel Kadlec

Nové knihy:

Pro dospělé

Albertalli, Becky – Probuzení Simona Spi-
era (román o dospívání, LGBT, zfi lmová-
no)
Beran, Ladislav – 92. revír zasahuje; Kri-
minálka v  ofsajdu; Lákavá nabídka ke 
zločinu; Poklona, páni četníci!; A  zabij 
ho potichu!; Spala jsem s vrahem, pane 
štábní! (detektivky)
Hazelwood, Ali – Hlava plná lásky (ro-
mance z vysokoškolského prostředí)
Hřebíková, Petra – Mateřství jako z rekla-
my (na Lexaurin) (s humorem o rodičov-
ství)
Murakami, Haruki – Birthday girl (japon-
ské povídky)
Rowling, J.K. – Bajky barda Beedleho (ze 
světa Harryho Pottera)
Strout, Elizabeth – Olive Kitteridgeo-
vá; Olive Kitteridgeová je zpět (příběhy 
z pera držitelky Pullitzerovy ceny)
Petra Suchánková – Maminek není nikdy 
dost (autobiografi cký příběh, pěstoun-
ská péče)
Tachovská-Vestman, Kateřina – Řekni, že 
jsi Tachovská (biografi e dvou význam-
ných brněnských rodin)
Třeštíková, Radka – Veselí (román pro 
ženy, rodinné i partnerské vztahy)

Váňová, Magda – Herečka (o  nelehkém 
životě jedné herečky)
Vondruška, Vlastimil – Smrt šumavského 
poustevníka (historická detektivka)
Wurm, Monika – Nedotknutelný: příběh 
zloděje z Indie; Pákistánská pomsta (exo-
tické romány pro ženy)

Pro děti a dospívající

Bussell, Darcey – Malá baletka. Rosa 
a zvláštní cena
Kde je králíček Max? (pro nejmenší čte-
náře, najdi a pohlaď si králíčka Maxe)
Peyo – Den u  Šmoulů: učím se číst se 
Šmouly (s velkými písmeny pro malé čte-
náře)
Pospíšilová, Zuzana – Vystrašený zajíček 
(o zvířátkách)
Smolíková, Klára – Pozor, v  knihovně je 
kocour! (co jste nevěděli o knihovnách)
Vaněček, Michal – S dráčkem do pravěku 
(dobrodružství v pravěku)
Webb, Holly – Jak Peřinka hledala do-
mov; Kde je Tobík?; Vánoce s  Oskarem; 
Kam se vydala Hvězdička? (roztomilé pří-
běhy o pejscích a kočičkách)

Komiksy

4 strašidelné příběhy Čtyřlístku
Garfi eld a tajemný přízrak

Do konce února mohli rodiče žáků hrušovanské školy vy-
plňovat dotazník spokojenosti se ZŠ. Cílem bylo zjistit jejich 
pohled na fungování této instituce. Neměli jsme ambice na zá-
kladě tohoto dotazníku provádět odborné objektivní hodno-
cení kvality školy a učitelů, nýbrž zjistit názor, vnímání a nálady 
rodičů. V případě zájmu o hodnocení provedené Českou školní 
inspekcí je možné nalézt zprávu na veřejném registru: https://
www.csicr.cz/cz/Registr-inspekcnich-zprav?d=11913 (https://
tinyurl.com/24sbb9cm). 

Dotazník byl zcela anonymní a výsledky poslouží jako infor-
mační zdroj pro vedení obce a školy. Otázky vycházely z profe-
sionálních průzkumů (např. SCIO – Mapa školy), případně byly 
poupraveny pro potřeby naší školy. 

Získali jsme nejen kvantifi kovatelné odpovědi na 15 otázek, 
ale především množství různorodých podnětů a  připomínek 
jako výsledek otevřených odpovědí. Především jsme potvrdili, 

že rodiče mají zájem a jsou kompetentní k hodnocení školy ze 
svého pohledu. 

Získali jsme 91 platných odpovědí. Ve velmi zobecněné 
podobě se dá konstatovat, že výsledky byly pozitivní. Našlo 
se množství zcela konkrétních pochval, ale i kritických připo-
mínek, praktických doporučení a konstruktivních podnětů, se 
kterými můžeme dál pracovat.

Aktuálně jsou zpracované a  zobecněné výsledky předány 
školské radě a  vedení školy. Následně budou zveřejněny vý-
sledky i pro rodiče a širokou veřejnost na webu obce.

Děkujeme všem rodičům za jejich odpovědi, vážíme si je-
jich zájmu a důvěry. Zpětná reakce je nesmírně důležitá a cen-
ná. Byl bych rád, kdybychom v  obdobných dotaznících kaž-
doročně pokračovali. Jsem přesvědčený, že mohou posloužit 
k  dalšímu zlepšení samotné školy a  k  podpoření partnerství 
mezi školou, obcí a rodiči.

Mimoni 1 – Banán!
Minecraft: První kniha příběhů: komiks
Pokémon 9 – Gold a Silver (manga)

Literatura faktu

Juřík, Pavel – Schwarzenbergové 
(o šlechtickém rodu)
Menzel, Jiří – Rozmarná léta (obsáhlá kni-
ha vzpomínek oscarového režiséra)
Perlová, Gisella – Byla jsem doktorkou 
v  Osvětimi: musela jsem asistovat Men-
gelemu
Suchet, David – Poirot a  já (vzpomín-
ky oblíbeného představitele detektiva 
Poirota)
Tůma, Jiří – Obchod s neštěstím: jak utéct 
exekutorovi z lopaty
A mnoho dalších.

Malé knihovnické okénko na závěr: Díky 
spolupráci s  knihovnou v  Kuřimi do 
knihovny přibyla spousta nové litera-

tury faktu na nejrůznější témata, jako je 
historie, (auto)biografi e známých osob-
ností, vaření, krása, psychologie, cestová-
ní a  další. Zavedli jsme výměnný fond, 
díky němuž po dobu jednoho roku bude 
v knihovně o 120 knih navíc, pro dospělé 
i děti. V dubnu proběhlo úspěšné paso-

vání prvňáčků na čtenáře.
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 Představujeme komisi dopravní a pro územní rozvoj 

 Stručný přehled činnosti Obecní policie

       Hrušovany u Brna za měsíc březen a duben 2024 

Ptala se Eva Kadlecová, foto: Kryštof Knofl íček

Petr Galoch

Informace ze samosprávyInformace ze samosprávy

Mimořádné události

1. Hořící kontejnery

 Hlídka OP na základě oznámení 
uhasila s oznamovatelem dva hořící 
kontejnery na směsný odpad v  ul. 
Sídliště.

2. Ohrožení života

 Hlídka OP poskytla součinnost Po-
licii ČR při pátrání po osobě, která 
údajně chtěla ukončit svůj život 
usednutím do kolejiště na vlako-
vém nádraží v Hrušovanech u Brna. 
Toto se naštěstí nepotvrdilo. Osoba 
byla v  blízkosti ČD nalezena v  po-
řádku a následně předána do péče 
přivolané RZS.

3. Podezření na trestný čin pytláctví

 Na základě oznámení jsme v  sou-
činnosti s Policií ČR provedli kontro-
lu pískovny, kde se měla pohybovat 
osoba s dlouhou zbraní a střílet na 

srny. Na místě jsme zjistili, že se jed-
nalo o myslivce. 

Kulturní, společenské a jiné akce

1. Návštěva mateřské školy

 Hlídka OP navštívila mateřskou ško-
lu v ul. Havlíčkova.

2. Louka plná broučků

 Hlídka OP dohlížela na bezpečnost 
dětí, ale i dospělých chodců při pře-
cházení pozemní komunikace.

3. Pálení čarodějnic

 Dohled na pořádající kulturní akci.

Přestupky a trestné činy

1. 2× násilné vniknutí do objektu – 
předáno Policii ČR

2. Poškození cizí věci (sprejerství) – 
Předáno Policii ČR

3. Osoba obětí podvodu – předáno 
Policii ČR

4. 5× řešen nepovolený zábor veřejné-
ho prostranství

5. 2× proveden odchyt psa – předán 
majiteli

6. Vrak vozidla – odstraněn
7. Neoprávněné uzavření pozemní ko-

munikace
8. Rušení nočního klidu
9. Překážka provozu na pozemní ko-

munikaci
10. Fyzická potyčka 
11. Spor mezi příbuznými
12. 2× podnapilé osoby
13. 2× poškození majetku

Ostatní

1. 2× nálezy
2. Cvičné střelby
3. Spolupráce s  Policií ČR, včetně 

poskytování kamerových zázna-
mů

Návštěva v MŠNávštěva v MŠ Cvičné střelbyCvičné střelby

Jaká je náplň činnosti vaší komise?

Úkolem dopravní komise a  komise pro územní rozvoj 
(nebo jak zkráceně říkáme stavební komise) je pomáhat ve-
dení obce při jejím rozvoji, především kterým směrem se vy-
dat. Náplní naší práce je nejčastěji revize chystaných projektů 
– mohou to být větší stavební záměry obyvatel, projekty naší 
obce nebo všelijaké udržovací práce. Zastáváme názor, že víc 
hlav víc ví, proto rádi přidáme své zkušenosti z oboru ve pro-

spěch nás všech. Hrušovany sice mají největší stavební horeč-
ku za sebou, ale právě o to důležitější je se rozmýšlet, jakým 
způsobem se rozvíjet dál.

Které úspěšné aktivity již máte za sebou?

Za rok existence naší komise nám prošlo rukama několik 
různých projektů, k nimž jsme měli možnost vznést připomín-
ky a  navrhnout úpravy. Na jednu věc existuje často mnoho 
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názorů; vždy se snažíme vyjasnit si veškerá pro a proti a najít 
společnou cestu. Z projektů, které brzy přejdou z výkresů do 
skutečného světa, bychom zmínili třeba chystanou rekon-
strukci kanalizace v  Masarykově ulici, na kterou naváže cel-
ková úprava uličního prostoru, aby lépe sloužil obyvatelům. 
Probíhajícím pokusem je snaha zlepšení viditelnosti sjezdu 
z obchvatu na ulici Komenského. Prozatím zde obec na naše 
doporučení zhustila směrové sloupky.

Co ještě plánujete do konce volebního období navrhnout, 

změnit, uspořádat?

Aktuálně řešíme třeba úpravu vozovky před hasičskou 
zbrojnicí. Přestože přechod tam už roky není a podle platných 
vyhlášek ani být nesmí, místo je pořád nebezpečné a je nača-
se to změnit. Na tento úsek navazuje i nepřehledná křižovat-
ka s ulicemi Nádražní a Jiřího z Poděbrad. Řešení je složitější, 
než se může zdát, tak uvidíme, kam nás posune spolupráce 
s experty. Už jsme zmínili, že Hrušovany se v nejbližší době víc 
rozrůstat nebudou. Musíme ale koordinovat udržovací práce, 
abychom jako obec neztratili vysoký standard služeb. Sou-
časně se prostorové plánování jako obor vyvíjí. Sledujeme 
proto současné trendy a porovnáváme je s těmi osvědčenými 
a uvažujeme, jak by mohly být ku prospěchu právě naší obci.

Kdo je členem komise?

Filip Kiowský

V Hrušovanech bydlí takřka od narození. Po vystudování 
židlochovického gymnázia se vrhl na vysněné studium urba-
nismu a architektury na brněnském VUT. Znalosti v oboru si 
prohlubuje prací pro Kancelář architekta města Brna. Je spíš 
kulturním než sportovním typem – neumí si představit měsíc 
bez návštěvy divadla nebo kina. Přestože pořád někam ces-
tuje, vždy se těší, až se vrátí, protože Hrušovany mu kromě 
pocitu domova daly ty nejlepší přátele.

Markéta Karbanová

V Hrušovanech u Brna bydlí od narození. Po maturitě na 
židlochovickém gymnáziu vystudovala obor Krajinné inže-
nýrství na Mendlově univerzitě v Brně. Už při studiu na vyso-
ké škole byla členkou komise životního prostředí. Od toho-
to volebního období přesídlila do „stavební komise“, kde by 
ráda předala zkušenosti ze svého dlouholetého zaměstnání 
u Správy a údržby silnic Jihomoravského kraje.

Andrea Zichová

Pochází ze slovenských Malacek. Vystudovala obor po-
zemní stavby na Stavební fakultě VUT v Brně a do Hrušovan 
se přistěhovala na podzim roku 1996. Od té doby jsou pro ni 
místem, kde tráví většinu svého pracovního i  volného času, 
a zároveň místem, které velmi dobře zná a má moc ráda. Skr-
ze svůj obor se snaží objevovat nové i historické stavby a čer-
pat z nich inspiraci. Relaxaci jí pak přináší zahradničení, jóga, 
jízda na kole nebo lyžování.

Co obnáší vaše práce pro obec? Jak často se scházíte?

Mimo sledování dlouhodobých záměrů a jejich vzájemné 
koordinace reagujeme především na podněty vedení obce. 

Nejsme tu od toho, abychom se snažili navrhnout nové město 
od obrubníku po kostelní věž. Každý z nás zastupuje trochu 
odlišnou profesi na poli stavebního rozvoje – snažíme se jed-
notlivé názory vyvážit, vybrat z nich to nejlepší a podat tak 
obci zpět co nejvhodnější doporučení.

Přestože nám moderní technologie nabízejí plno možnos-
tí, scházíme se radši osobně. Každý člen komise se předem 
seznámí s tématy, která zrovna potřebujeme vyřešit, a po pár 
dnech si domluvíme společnou schůzku, kde vše prodisku-
tujeme. Všichni denně pracujeme s  počítačem, proto nápa-
dy radši skicujeme do vytištěných výkresů. Často to bývá 
nejefektivnější cesta. Většinu úkolů jsme začali řešit hned po 
vzniku komise, to jsme se scházeli každý měsíc. Nyní nám sta-
čí jednání jednou za dva měsíce.

Otázka pro předsedu: Proč sis vybral právě tuto ko-

misi? Jak sis vybíral jednotlivé členy? Jaké jsou tvoje vize 

v oblasti dopravy a územního rozvoje obce?

Od mala mě bavilo lámat si hlavu s problémy. Jako před-
školák jsem taky prozkoumal snad každý kout Hrušovan. Pro-
storové plánování, kterému se věnuji v Brně, od toho v pod-
statě není moc odlišné. Je to velká hra s daty a informacemi, 
díky nimž pak navrhnete řešení. Jsem rád, že jsem dostal 
možnost zapojit se do dění i u nás.

Při výběru členů komise šlo hodně o sehnání odborníků se 
zkušenostmi z různých oborů. Jako architekt spolu se staveb-
ní a dopravní inženýrkou tak nahlédneme na problém každý 
po svém. Je důležité mít zkušenosti z  praxe, ale zároveň se 
nebát podívat do budoucna. Také jsem pro zásadní otázky 
chtěl mít lichý počet členů, aby vždy při sporech jeden názor 
převážil. Téměř vždy jsme se ale zatím shodli jednomyslně. 

Města netvoří jen domy a cesty. Během blízké budoucnos-
ti bychom proto rádi zrevidovali dlouhodobé strategie Hrušo-
van a dali hlavy dohromady i s ostatními komisemi, které se 
zaměřují na zeleň nebo moderní technologie.

Zleva Markéta Karbanová, Filip Kiowský a Andrea ZichováZleva Markéta Karbanová, Filip Kiowský a Andrea Zichová
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 Mateřská škola
Ludmila Judasová, Lenka Kubíčková, foto: Ludmila Judasová, Lenka Kubíčková, Monika Kantorová

Zleva Markéta Karbanová, Filip Kiowský a Andrea Zichová

Ze života obceZe života obce

„Březen je kus neposedy, kde jen 

může, láme ledy.“

• Měsíc březen – hurááááá, pojede-
me do Bonga (13. 3.). Skluzavky, 
trampolíny, horolezecká stěna 
– to vše si děti mohly vyzkoušet 
a  zdokonalit se ve sportovních 
výkonech. I  ti největší spáči si 
přivstali, aby jim neujel autobus.

„Zimo, zimo, táhni pryč, nebo na 

tě vezmu bič.“

• Jak jinak zahnat tu nekonečnou 
zimu, než vynášením Morany (22. 
3.). Hodili jsme ji do řeky a přáli si, 
aby opravdu zima skončila.

„Duben chladný a  deštivý, úroda 

nás navštíví.“

• V  měsíci dubnu (5. 4.) nás čekal 
výlet vláčkem do kravína v  Žab-
čicích. Děti si mohly pohladit te-
látka a  ti nejodvážnější velkého 

býka. Dozvěděli jsme se spoustu 
informací o životě zvířátek.

Můžou do školky chodit pejsci? 

Proč ne, ale jen ti s výcvikem!!

• Canesterapie (10. 4.) Pejsci nám 
ukázali, jak dovedou pomáhat li-
dem, jak zvládají poslušnost. Děti 
se naučily, jak správně vodit pej-
ska na vodítku, jak reagovat v si-
tuaci, kdyby nás ohrožoval cizí 
pes, jak se starat o pejska.

• Hudba, zpěv a  tanec do školky 
patří, malý koncert v podání žáků 
ZUŠ z Rajhradu (9. 4.) - to jsme si 
přece na Sokecu nemohli nechat 
ujít. 

• Jarní dílničky(16. 4.) nejen pro 
dětičky - když můžou do školky 
pejsci, můžou i  rodiče!! Společ-
ně jsme si vytvořili jarní obrázek, 
namalovali hrníček, ozdobili dře-
věné zvířátko pomocí ubrousko-

vé techniky, proběhlo i  focení ve 
fotokoutku. Odměnou nám bylo 
pohoštění, které připravili rodiče, 
moc jim děkujeme za spolupráci.

• Konec školního roku se pomalin-
ku blíží, předškoláky čekal (23. 
4.)  zápis do ZŠ, kde složili první 
životní zkoušku. Držíme jim pěsti. 

• Den otevřených dveří v  MŠ ( 25. 
4.)  Děti se s  rodiči přišli podí-
vat, jak to ve školce vypadá, jaké 
máme hračky. Dětem se nechtělo 
domů, nechtěly se vzdát hraček, 
ale i  každá pohádka má svůj ko-
nec. Rozloučili jsme se a v září se 
budeme těšit.

• Měsíc duben jsme ukončili ča-
rodějnickým dnem plným her 
a  soutěží, upálením čarodějnice 
a  opékáním špekáčků (30. 4.). 
Děti přišly v maskách a smích ze 
dvorečku musel být slyšet široko 
daleko.
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 Základní škola

Jaro v 1. A

Pasování na čtenáře

Dopravní kvíz

Jitka Coufalová, foto: Jitka Coufalová

Iveta Bidrmanová, foto: Iveta Bidrmanová

Vychovatelky ŠD, foto: Gabriela Hulatová

V  březnu jsme navštívili divadelní představení Příběhy 
králíčka Péti v divadle Radost. Velikonoční čas jsme si osladili 
upečeným mazancem vlastní výroby podle youtube receptu. 
Mňam, ten se povedl. 

V  dubnu byli prvňáčci pasováni na čtenáře knih. Ve čtení 
udělali veliký pokrok. 

K příležitosti Dne Země jsme navštívili záchrannou stanici 
v Rajhradě a dozvěděli se, jak se správně postarat o opuštěná 
nebo zraněná zvířata. Víte, že ptačí mláďata, která najdete na 
zemi, máte vzít do ruky a posadit na větev, ale že na mláďa-
ta savců v přírodě sahat nemáte? Věděli jste, že čáp sní denně 
množství potravy odpovídající dvaceti hrabošům a že orli žijí až 
osmdesát let? My už ano. K tomu jsme zvládli podle mapy dojít 
k rybníku Šejba a udělat jarní průzkum přírody. Seznámili jsme 
se s upcyklací a podělili se o nápady, jak můžeme šetřit vodou 
a k čemu je dobré třídit odpady. 

V  pondělí 15. dubna se pro prvňáčky 
uskutečnila akce „Pasování na čtenáře“ 
v místní knihovně. 

Žáci se od začátku školního roku učili 
první písmena, začali tvořit slabiky, slova 
a krátké věty. Nastal čas, aby ukázali světu, 
jací jsou skuteční čtenáři. 

V  místní knihovně nás přivítala paní 
knihovnice v dobovém kostýmu princezny 
z království knih. Paní ředitelce a paní zá-
stupkyni žáci ukázali čtenářské dovednosti 
a za to byli pasováni na skutečné čtenáře. 
Za zřizovatele školy přišli pozdravit a pod-
pořit pan starosta s paní místostarostkou. 

Všichni žáci dostali čtenářské průkazy, 
které budou s velkou radostí využívat. Pro-
hlédli si nabídku dětských knih a někteří si 
je i zapůjčili. 

Závěrem nechybělo ani společné foto 
na památku.    

Duben je považován za měsíc bezpečnosti. Na to jsme 
nezapomněli ani ve školní družině. Paní vychovatelky 
připravily pro děti kvíz z  dopravní výchovy. V  tělocvičně 
nachystaly různá stanoviště, na každém byla připravena 
kartička s  otázkou. Děti se rozdělily do skupin, druháci 

Ze života obceZe života obce

1. A v záchranné stanici v Rajhradě1. A v záchranné stanici v Rajhradě

Pasování prvňáčků na čtenářePasování prvňáčků na čtenáře

Dopravní výchova ve školní družiněDopravní výchova ve školní družině
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Informace ze samosprávyInformace ze samosprávy

Velikonoční dílny

Crazy little show

McDonald´s cup

Výhra a zase výhra!

Vychovatelky ŠD 

Kristýna Jandíková, foto: Kristýna Jandíková

Miroslava Karbanová

Miroslava Karbanová, foto: Miroslava Karbanová

a třeťáci si vzali do týmů prvňáky. Děti si nejdříve přečet-
ly otázku, vyřešily správnou odpověď, zapsaly si písmeno, 
které bylo uvedeno u správné odpovědi. Po vyřešení všech 
otázek a  zaznamenání písmen si děti vyzvedly tabulku 

s rébusem. Ten s pomocí získaných písmen vyřešily. Pokud 
měly vše správně, vyluštily větu: Na přechodu pro chodce 
se vždy rozhlédnu. Tak na to snad nikdy při přecházení sil-
nice nezapomenou.

Už se stalo tradicí, že si před Veliko-
nocemi uděláme s  dětmi v  družině ve-
likonoční dílničky. I  letos jsme zdobili 
voskovou technikou, kdy si děti namáčí 

špendlík do rozpuštěných voskovek růz-
ných barev a tím kreslí na vajíčka. Tech-
nika to není jednoduchá, ale děti moc 
baví a každý rok nás překvapí tím, jak se 

i těm nejmenším kraslice daří. Vajíčka si 
děti odnesly domů, část jsme pověsili 
na vrbičku před školou, aby se našimi 
výtvory mohli pokochat i kolemjdoucí.  

Jednoho dne jsme zatoužili udělat něco bláznivého, ale zá-
roveň zcela bezpečného. A tak vznikla soutěž s názvem „Crazy 
little show“, která měla být přehlídkou nejbláznivějších kos-
týmů.

Před začátkem soutěže byli všichni nadšeni a vyjmenová-
vali, co vše na sebe navrší – ponožky na hlavu, boty na ruce, 
na hlavu bláznivý klobouk obtěžkaný nejrůznějšími prapodiv-
nými věcmi. Kreativita neznala mezí. Ale jak toto vše zrealizo-
vat? Půjde to vůbec? Vzhledem k tomu, že naše soutěž je zcela 
nová, nikdo netušil, co se ve skutečnosti onoho dne odehraje. 
Ale výsledek předčil naše očekávání.  Soutěžící přesně pocho-
pili, co se od nich očekává, a navlékli na sebe neuvěřitelně zají-
mavé věci – od obrácených slunečních brýlí, přes oblek batma-
na, kalhoty na hlavě, bláznivé paruky a čepice až po kšiltovky 
místo bot. A někteří si dokonce připravili i krátké taneční číslo. 
Celou soutěž jsme završili promenádou soutěžících po pře-

hlídkovém mole za zvuku crazy 
hudby a pak už následovalo jen 
vyhodnocení. Odměnu za nej-
lepší bláznivý kostým nakonec 
obdržela od poroty soutěžní 
trojice Adinka Kavická, Pavlínka 
Kotasová a Brigitka Kozderková.    

Gratulujeme vítězům a všem 
soutěžícím děkujeme za jejich 
odvahu a  kreativitu. Byli jsme 
svědky velmi crazy podívané. 
A i když bychom jen těžko doká-
zali popsat skvělou atmosféru, 
která vládla během celé soutěže, jedno je jisté – outfi ty, které 
soutěžící prezentovali, jsou velmi nadčasové a  hodí se nejen 
pro sezónu jaro/léto 2024. 

I  přes nepříznivé, doslova zimní 
počasí jsme se v pondělí 22. 4. 2024 
zúčastnili fotbalového turnaje Mc-
Donald’s Cup v Žabčicích. Reprezen-
tovat nás jeli naši šikovní fotbalisté, 

kteří hrají nejen za FK 1932 Hrušova-
ny u Brna, ale i za brněnskou Spartu 
nebo Zbrojovku. Dalšími týmy zá-
kladních škol, které s  námi soupe-
řily, byly Modřice, Želešice, Loděni-

ce, Vranovice a  Pohořelice. I  když si 
kluci věřili a  hráli skvěle, na stupně 
vítězů jsme nedosáhli. Skončili jsme 
na čtvrtém místě, se dvěma výhrami 
a dvěma prohrami.

Již tradičně se u nás ve škole konal turnaj ve vybíjené, na 
který jsou zvány školy z okolních obcí. Letos naše pozvání při-
jaly školy ze Žabčic, Modřic, Rajhradu a Vranovic. 

Děti, které navštěvují náš kroužek vybíjené, už netrpělivě 
čekaly, které z nich budou vybrány, aby mohly naši školu repre-
zentovat. Musím říct, že i  letos jsou děti velmi, velmi šikovné 
a bylo z čeho vybírat. Pro páťáky byl náš školní turnaj posled-
ním, takže je to pro ně velká výzva a také prestiž se ho zúčast-

Ze života obceZe života obce

1. A v záchranné stanici v Rajhradě

Dopravní výchova ve školní družině

Vítězky Crazy little showVítězky Crazy little show

Vítězný tým na turnaji ve vybíjené v HrušovanechVítězný tým na turnaji ve vybíjené v Hrušovanech
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nit. Výběr hráčů se ukázal býti perfektním, dětem šlo opravdu 
o to, aby ukázaly, co v nich je a co každé pondělí tvrdě trénují. 
Společně jsme každý trénink probírali strategii hry, naše výho-
dy, naše chyby. Kluci pak sami dali hlavy dohromady a vytvořili 
herní plán, kde měl každý hráč svoje postavení a pozici. Dokon-
ce se zde vytvořila taková hravá hierarchie.

Jak již nadpis prozrazuje, byli jsme nejlepší. Vyhráli jsme 
všechny zápasy, které trvaly 2x 7 minut. V některých případech 
jsme vyhráli zcela drtivě, vybitím všech hráčů včetně kapitána. 

Ze života obceZe života obce

Na naše šikovné vybíjenkáře se přišel podívat i  pan starosta, 
kterému jsem v očích viděla nehraný úžas a nadšení. Věřím, že 
by nechtěl dostat míčem ránu od některých našich borců.

Tímto vítězstvím však naše úspěchy nekončí. S našimi dět-
mi jsme vyhráli i okrskové kolo vybíjené ve Velkých Bílovicích. 
I  tam jsme hráli skvěle bez jediné prohry a  postupujeme do 
dalšího kola v Modřicích, kde už budou opravdu jen ty nejlepší 
týmy. Jsme hrdí, že budeme mezi nimi, a věříme, že se umístí-
me na předních místech. Držte nám palce!

Zápis do 1. ročníku
Jarmila Motlíčková

proběhl v úterý 23. 4. Budoucí prvňáčci byli moc šikovní, paní učitelky už se na ně těší. Zapsali jsme 49 dětí, udělili 7 odkladů 
školní docházky. S rodiči budoucích prvňáčků se začátkem června setkáme ve škole na společné schůzce.

 Mišlenka

Zajíčkova cesta

Pálení čarodějnice na Sokecu

Lenka Horrová, foto: Josef Valoušek

Miroslava Šebelová, Lenka Horrová, foto: Josef Valoušek

V sobotu 16. 3. jsme uspořádali naši první letošní akci s ná-
zvem Zajíčkova cesta.

Z loňska se nám osvědčila cesta se startem u kostela, podél 
trati pod přejezd a kousek přes obec s cílem v lesoparku, a tak 
jsme tuto cestu zachovali i pro letošní rok. Na děti čekalo po 
cestě několik zastávek, kde u našich zajíčků plnily různé úko-
ly. Některé úkoly vyžadovali kreativitu, jiné zručnost a některé 
sportovní dovednost. V cíli cesty musely děti, mnohdy i s po-
mocí rodičů, najít ztraceného plyšového kamaráda. Toho pak 
vyměnily za zajíčka, kterého si vzaly domů. 

Vypadalo to, že nám počasí úplně nevychází, ale nakonec se 
umoudřilo a svítilo sluníčko. 

Doufáme, že si to všichni se zajíčky užili stejně jako my a dě-
kujeme všem zajíčkům za pomoc.

Tak jako každý rok i  letos se náš spolek Mišlenka s  radostí 
a velkým elánem zhostil pořádání akce „Pálení čarodějnice“. 

Naším cílem bylo udělat akci nejen pro děti, ale i pro dospělé, 
zkrátka pro celé rodinky. Domluvili jsme se s hrušovanskými hasi-
či, kteří dojeli s velkým hasičským vozem a zajistili nám nejen pro-
tipožární ochranu, ale i velkou zábavu v podobě vodního děla.

V  průběhu celé akce byla rozmístěná stanoviště s  různými 
úkoly jako například tahání krysáků nebo slalom s pařátem a do 
toho všeho nám hrál DJ Elvis.  Po splnění úkolů na děti čekala 
drobná odměna. Kromě stanovišť si mohly děti i  dospělí zajít 
něco vytvořit do naší dílničky, nechat si namalovat obličej. K ve-
čeru jsme zapálili za hlasitého doprovodu čarodějnici, a jakmile 
byl oheň menší, opékaly se špekáčky.

Odpolední rozjetou zábavu DJ Elvise vystřídala večerní kapela 
Těsně vedle, která hrála dlouho do noci. Akce se vydařila vzhle-
dem k výbornému počasí a všichni si ji náležitě užili.

Děkujeme všem, kteří nás přišli podpořit, a  velký dík patří 
všem, kteří nám s touto akcí pomohli.
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Ze života obceZe života obce

 Sbor dobrovolných hasičů

Hrušovany budou opět na MČR!

Soutěže mladých hasičů

Jana Dolníčková, foto: Jiří Vlček

Jana Dolníčková, foto: Roman Pospíšil, Jiří Vlček

 Velikonoční dílničky
Jan Suský

Týden před Velikonocemi byl ideální čas vytvořit si vše po-
třebné na tento svátek. V neděli 24. 3. 2024 probíhaly na So-
kecu velikonoční dílničky, které pořádala kulturní komise obce 
Hrušovany u Brna, T. J. Sokol a dobrovolníci z obce.

Připraveno bylo hned několik činností a  výrobků, které si 
mohly děti vyzkoušet. Vedle typických velikonočních činností 
jako zdobení kraslic a pletení pomlázky bylo dětem nabídnuto 

zdobení perníčků, tvoření běhounů na stůl, vytvoření zajíčkové 
girlandy nebo tvoření velikonočních dekorací, králíčků a kuřá-
tek z dřevěného kola. Odnést si děti mohly i vázu nebo osení.

Činností bylo mnoho a sešla se řada tvořivých dětí, ale i do-
spělých. Jsme rádi, že se předvelikonoční odpoledne vydařilo 
a děti se mohly rodičům pochlubit svými nádhernými výrobky, 
které si odnášely domů.

Po loňském úspěchu Nikoly Malé 
jsme si mysleli, že se na nejvyšší soutěže 
v  požárním sportu zase nějakou dobu 
nevydáme. Přesto jsme nepolevili a děti 
i mládež po celý rok na soutěže připra-
vujeme.

Na první halovou soutěž v běhu jed-
notlivců jsme se vydali 10. března do 
Jablonce nad Nisou. Chtěli jsme nasbí-
rat další zkušenosti a dokázat si, že zim-
ní příprava má smysl a pozitivní vliv na 
naše výkony.

Pro vysokou nemocnost se závodu 
nakonec zúčastnil jen Patrik Vlček. Ten 
ale ukázal, že i s jedním závodníkem má 
smysl vyjet i na druhou stranu republiky. 
V osobním rekordu 15,04 sekund skončil 
na vynikajícím 10. místě a zanechal tak 
za sebou na 190 soupeřů. Tímto skvě-
lým výkonem si Patrik navíc hned na 
první halové soutěži Českého halového 

Požární sport umožňuje dětem sportovat nejen v rámci kolek-
tivních disciplín, ale mohou také prokazovat své dovednosti v sou-
těžích jednotlivců. Jelikož v Hrušovanech máme kvalitní tartano-
vou dráhu, překážky i další materiální vybavení, nic nám nebrání 
v podpoře dětí v soutěžích požárních družstev i jednotlivců.

V  soutěži běhu jednotlivců na 60 m s  překážkami jsme se 
úspěšně zúčastnili nejen závodu v Jablonci, ale vydali jsme se 30. 
března i do Ostravy, kde Eliška, Martin i Patrik opět ukázali, že roz-
hodně patří do té lepší poloviny startovní listiny.   Na tyto soutěže 
se sjíždí závodníci z celé České republiky, proto jsme rádi, že repre-
zentujeme se ctí a děti se neustále zlepšují.

Družstva jsme pak postavili na start 16. 3. v Modřicích, kde se 
konal Memoriál L. Švejdy. Za Hrušovany jsme startovali po jedné 

poháru splněním kvalifi kačního limitu 
vybojoval účast na Halovém mistrovství 
ČR, které se bude konat na podzim v Os-

travě. Již nyní tedy víme, že minimálně 
jedna vrcholová akce roku bude s účastí 
Hrušovan.

štafetě v kategoriích nejmladší žáci, mladší žáci a smíšený dorost. 
Naši nejmladší získali 5. místo, další naši závodníci skončili na 15. 
a 17. místě.

Abychom mohli naše děti kvalitně připravovat na soutěže, vyu-
žíváme tartanovou dráhu za sportovním areálem. Jedná se o veřej-
ně přístupný prostor, a protože není v našich silách několikrát týd-
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Výlety s mladými hasiči

Květnový víkend se sv. Floriánem

Julie Weisová, foto: Kristýna Fujsová

Kristýna Fujsová, foto: Roman Pospíšil

Rok 2024 již přinesl pro náš kolektiv 
mladých hasičů spoustu zážitků a  dobro-
družství. Chceme se s vámi podělit o něko-
lik nezapomenutelných okamžiků z našich 
letošních výletů.

Výlet do cirkusu Humberto

Den po závodech v halovém kvartetu 
jsme se vypravili do cirkusu Humberto. 
Abychom se vyhnuli zmatkům, vyjeli jsme 
s dostatečným předstihem, což spíše vedlo 
k neustálým otázkám „A kdy už to začne?“. 
Stejně jako v  loňském roce jsme si užili 
plné hrsti popcornu a  úžasná cirkusová 
čísla. Akrobaté z  Chile na kole smrti nám 
vzali dech. O přestávce jsme navštívili cir-
kusovou zoo a pořídili si společné fotky se 
zvířaty.

Jablonec a CHKO Peklo

Náš výlet do okresu Jablonec nad Ni-
sou jsme uskutečnili především z důvodu 
konání halových závodů v  Jablonci. Na 
cestě jsme si udělali zastávku na dobré jíd-
lo v Mladé Boleslavi. Restaurace "V Pivova-
ře" nás mile překvapila a určitě ji doporu-
čujeme. Ubytovali jsme se v obci Sosnová, 

která leží v  blízkosti kozí biofarmy Nový 
Dvůr a  CHKO Peklo. Na farmě jsme měli 
možnost podívat se přímo do stájí ke zví-
řatům a na Josefskou vyhlídku v altánu za 
penzionem. Při odchodu jsme si nakoupili 
úžasné domácí produkty od kozích sýrů po 
kosmetiku (do obchůdku jsme se vraceli 
dvakrát). Měli jsme štěstí, že letos vykvetly 
bledule v okolí dříve, takže jsme si užili pěší 
okruh CHKO Peklo v délce cca 5 km. Druhý 
den jsme si vyzvedli 10. místo na halových 
závodech a  po obědě vyrazili směr Brno. 
V autě všichni po náročném víkendu spali.

Výlet na Pálavu

Na Den Země, 6. dubna, jsme se vydali 
na společný výlet naučnými stezkami Pála-
vy. Obnovili jsme bývalou tradici v našem 
sboru a šli turistickými trasami přes Sirotčí 
hrad a Děvičky. Celkem nás čekalo asi 20 

km chůze. V 9 hodin ráno jsme dorazili au-
tobusem do Mikulova, kde jsme si prošli 
jeskyni Na Turoldu s příjemnou teplotou 9 
°C a netopýry u stropů. Venku bylo 26 °C, 
což nás trošku překvapilo, neboť se první 
víkend v dubnu už trhaly teplotní rekordy. 
První stoupání na Sirotčí hrad bylo po-
měrně náročné, ale překrásný výhled nás 
povzbudil. Dále jsme pokračovali lesem 
k Dívčímu hradu. Zastavili jsme se v Klent-
nici, kde jsme poseděli u Kofoly. Další „ne-
plánovaná“ zastávka byla před Mušovem 
na točenou zmrzlinu. Pak už jsme spěchali 
směrem k  vlakovému nádraží v  Popicích, 
kde jsme zakončili naše putování. Byl to 
nezapomenutelný výlet, který nám uká-
zal krásy našeho kraje a zároveň dal skvělé 
zážitky a příležitosti k upevnění přátelství 
v  našem kolektivu mladých hasičů. Už se 
těšíme na další dobrodružství!

V sobotu 4. 5. 2024 sbor dobrovolných hasičů uspořádal na 
sportovním areálu hasičskou akci Den se svatým Floriánem. Při-
pravili jsme pro děti sportovní aktivity, celkem deset disciplín. 
Děti plnily úkoly. Byla připravena střelba ze vzduchovky, chů-
ze na chůdách, lovení míčků, házení míčků do krabice, výroba 
placek, zdravověda, skákání v pytlích a překážkový běh. Děti za 
splnění disciplíny dostaly odměnu. Den nám vyšel krásný a slu-
nečný. Bylo předvedeno hašení z lafetové proudnice cisternové 
automobilové stříkačky. Na závěr pro děti byla vytvořena pěna, 
ve které se mohly vyřádit. Děkujeme za hojnou účast a těšíme 
se opět na setkání příští rok na stejné akci.

V  neděli 5. 5. 2024 se uskutečnilo na sportovním areálu 
v Přísnoticích okrskové kolo v požárním sportu dospělých. Této 
soutěže se za sbor dobrovolných hasičů Hrušovany u Brna zú-
častnilo jedno družstvo mužů a jedno družstvo žen. Závody se 

skládaly ze dvou disciplín, a to štafety 4 x 100 m a požárního 
útoku. Družstvo mužů se celkově umístilo na 3. místě a ženy na 
krásném 2. místě a obě družstva postoupila do okresního kola.

ně sestavovat překážky, jsou na dráze postavené stabilně. Jelikož je 
vedle tartanové dráhy umístěno dětské hřiště plné kamínků, stává 
se velmi často, že malé děti nanosí tyto kamínky na dráhu i překáž-
ku. Moc všechny prosíme, aby dráhu i překážky udržovali v čistotě. 
Naši závodníci se mimo jiné připravují na reprezentaci Hrušovan 
na Halovém mistrovství České republiky. Běháme často v tretrách 

a  rychlost i  na překážkách dokážou naše děti vyvinout opravdu 
velkou. Kamínky jsou pak pro ně nebezpečné, mohou po nich 
sklouznout a způsobit si nemalé zranění. Děkujeme vám všem, že 
nám tímto pomůžete reprezentovat naši obec se ctí a umožníte 
využívat tartan i dalším sportovcům, pro které jsou kamínky také 
nemalým problémem.
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Sběr odpadků

Branné závody

Petr Tesař, foto: Petr Tesař

Šárka Skácelová, foto: Tomáš Franěk

 Táborníci

Louka plná broučků
Šárka Skácelová, foto: Josef Valoušek

V  sobotu 23. 3. 2024 se konala akce 
Louka plná broučků. Tak jako každý rok, 
okolo rybníku Šejba. Letošní počasí nám 
přálo a obešlo se bez deště, ale zima pro-
vázela cestou všechny děti s rodiči, kteří 
se rozhodli společně s námi akce zúčast-
nit a přivítat jaro. Na děti čekalo na trase 
několik disciplín, jako např. házení krouž-
ků na kůly, balancovník, lanové překážky 
a mnohé další. U každé disciplíny hlídal 
zodpovědný brouček. Za splnění úko-
lů děti získávaly části obrázků, které na 
konci trasy složily. Za odměnu mohly 
vzbudit broučka s lucernou a smlsnout si 
na sladké odměně nebo se zahřát u ohně 
a opéct si špekáček.

V sobotu 6. dubna jsme v rámci celorepublikové akce Ukliď-
me Česko vyrazili do terénu i my. Po srazu u klubovny jsme pře-
šli na konec ulice Vodní, kde začíná náš tradiční rajón. Kolem 
staré části obchvatu není nouze o obaly od nápojů a jídel, a tak 
se naše pytle i popelnice na doprovodném traktůrku od obce 
rychle plnily. U ramp jsme spolkli horalku a pár doušků sodov-
ky a pokračovali v úklidu kolem stezky do Židlochovic. Skladba 
odpadků je tu jiná a převládají obaly od sladkostí, které tu le-
dabylí chodci pohazují. Po delší době nám vyšlo na sběr hez-
ké počasí, a tak nám šla práce rychle od ruky. Už před obědem 
jsme seděli u ohně za klubovnou a odměňovali se nejedním 
dobře propečeným buřtem.

V sobotu 27. 4. 2024 jsme se 
společně s  dětmi sešli na my-
slivecké chatě v  Hrušovanech. 
Děti si přišly procvičit své zna-
losti z  oblasti zdravovědy, šifer, 
uzlů, topografie a  třeba i  po-
znávání rostlin. Vedoucí pro ně 
připravili náročnou trasu plnou 
těchto stanovišť. Po celé trase 
byly rozmístěny fotky památek, 
rostlin a souhvězdí, které si mu-

sely děti cestou mezi stanovišti 
zapisovat. Avšak děti se s trasou 
i  stanovišti popraly, jak nejlépe 
dovedly. Na konci trasy si moh-
ly vyzkoušet oblíbenou střelbu 
ze vzduchovky, občerstvit se 
a  pobavit u  ohně s  opékáním 
špekáčků. Ty nejlepší hlídky byly 
řádně odměněny na závěreč-
ném vyhlášení. Tak za rok zase 
na viděnou!

Louka plná broučkůLouka plná broučků

Sběr odpadků v rámci akce Ukliďme ČeskoSběr odpadků v rámci akce Ukliďme Česko

Branné závody na myslivecké chatěBranné závody na myslivecké chatě
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 Dění v Sokole
Pavel Kadlec, foto: Veronika Bednářová, Gabriela Hulatová, Vladimíra Volcová, Pavel Kadlec

Valná hromada

Připomenutí jarních tradic

Volejbal

Závody všestrannosti

V  dubnu se uskutečnila pravidelná valná hromada naší 
jednoty. Společně jsme zhodnotili činnost a  hospodaření 
v uplynulém roce a schválili rozpočet a plány na rok 2024. Do-
šlo také ke schválení personálních změn v  kontrolní komisi 
a  ve výboru, odstupujícím členům děkuji za výbornou kon-

struktivní spolupráci v  uplynulých letech! Byli bychom rádi, 
kdybychom se příště sešli ve větším počtu. Valná hromada je 
nejen spolkovou povinností, ale v našem případě také příjem-
nou příležitostí se setkat, nezávazně si popovídat a dozvědět 
se více o Sokole.

Nově jsme v průběhu jara připomněli 
staré, zaniklé tradice: na smrtnou neděli 
jsme vynesli „smrtholku“. Za hudebního 

doprovodu se průvod vydal ze Sokecu 
k potoku, kde jsme se symbolicky rozlou-
čili se zimou. Na Velikonoce, když nezvo-

ní zvony, proběhlo velikonoční hrkání. 
Za organizaci děkujeme hlavně Vlaďce 
Volcové a Honzovi Musilovi.

Dne 6. dubna nastoupila dvě smíšená mládežnická druž-
stva na turnaji Vesnické volejbalové ligy ve Střelicích a  vedla 

si nadmíru úspěšně. O den později si naše volejbalistky v nové 
kategorii do 16 let užily turnaj v Blansku.

Závody všestrannosti jsou série 
závodů organizovaných Sokolskou 
župou Jana Máchala. Prověřuje do-
vednosti v plavání, ve šplhu a v disci-
plínách sportovní gymnastiky a  atle-
tiky. Nejlepší sportovci, kteří úspěšně 
absolvují všechny soutěže, postoupí 
na celostátní přebor. Je však možné se 
zúčastnit pouze jednotlivých závodů.

Ve šplhu závodilo 6. dubna šest dí-
vek z  naší jednoty: Anička Kavanová 
(26.–27. místo), Magda Jílková (38. mís-
to), Laura Kavanová (41. místo), Eliška 
Chovancová a  Klárka Vybíhalová (43. 
a  44. místo) a  Šárka Zemánková (19. 

místo). V chlapeckých kategoriích hájili 
naše barvy Standa Štefl  a Vítek Vrbský 
(oba ve své kategorii na 7. místě).

Součástí byla i gymnastická soutěž 
(prostná, kladina, hrazda a  přeskok). 
Naše holky byly výborné: Anička Ka-
vanová (47. místo), Eliška Chovancová, 
Laura Kavanová, Magda Jílková, Klár-
ka Vybíhalová (postupně 40.–43. mís-
to) a  Šárka Zemánková (30. místo) se 
v obrovské konkurenci a počtu účast-
níků rozhodně neztratily.

V  sobotu 27. 4. pokračovaly župní 
závody všestrannosti svojí atletickou 
částí (sprint, vytrvalost, hod/vrh a skok 

Atletické závodyAtletické závody

Cvičení předškoláků a prvňáčkůCvičení předškoláků a prvňáčkůDěvčata na župních gymnastických zívodechDěvčata na župních gymnastických zívodech
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daleký). Organizátor avizoval rekordní 
účast přes 200 soutěžících! V mladších 
kategoriích reprezentovaly opět Anič-
ka Kavanová (27. místo), Laura Kava-
nová (29. místo), Klárka Vybíhalová (35. 
místo), Eliška Chovancová (40. místo) 
a Magda Jílková (42. místo). 

Skvělých výsledků za vydatné pod-
pory živého talismanu v podobě Elišky 
Chovancové dosáhli všichni naši sou-

těžící ve starších kategoriích. Danča 
Halounová obsadila úžasné 2. místo 
a  Lucka Kejdušová 8. místo. K  účasti 
se nechali vyhecovat i cvičitelé: Hanka 
Halounová (9. místo), Gabča Hulatová 
(4. místo) a Pavel Kadlec (4. místo). 

Jsme hrdí na všechny odváž-
né účastníky závodů. Velkou radost 
máme z  úspěchů v  atletice a  vylože-
ně nadšení jsme z  děvčat v  mladších 

kategoriích, kde Anička, Laura, Eliška, 
Klárka a  Magda prokázaly skutečnou 
všestrannost a úspěšně absolvovaly tři 
ze čtyř závodů v různorodých sportov-
ních odvětvích. 

Poděkování patří ZŠ Židlochovi-
ce za umožnění tréninků atletiky na 
školním hřišti a  zapůjčení vybavení. 
A především děkujeme cvičitelkám za 
výbornou přípravu!

Vesnická volejbalová liga na vzestupu!

Folklorní oddíl 

Vladimíra Volcová

Vladimíra Volcová

Vesnická volejbalová liga je projekt, 
který jsme začali spoluorganizovat v loň-
ské sezoně. Jedná se o  sérii přátelských 
turnajů pro děti, které aktivně volejbal 
trénují.

Turnaje jsou pořádány vždy ve dvou 
skupinách podle výkonnosti, tak aby děti 
mohly prověřit své volejbalové doved-
nosti proti sobě rovným.  

Nyní se do projektu aktivně zapojily 
týmy ze Střelic, Rosic, Ivančic, Vedrovic, 
Vranovic, Pohořelic a  samozřejmě také 
naše Hrušovany. Další kontakty pilně 
navazujeme, a  tak se v  červnu pravdě-
podobně podíváme i  do Hrušovan nad 
Jeviškovkou. 

Folklorní příměstský tábor hlásí plnou kapacitu děvčat. Ka-
pacita dětí je omezena hlavně počtem krojů, ve kterých budou 
děti vystupovat v hodovou neděli pod májou. 

Pro chlapce máme ještě krojů dostatek a  budeme velmi 
rádi, když nás ještě nějací chlapci na příměšťáku doplní. 

Na všechny děti se moc těšíme!
Atletické závody

Hrušovanská reprezentace na Vesnické volejbalové lizeHrušovanská reprezentace na Vesnické volejbalové lize

 25. výročí lůžkového hospice v Rajhradě
Jitka Štefánková

Vize zřízení lůžkového hospice pro 
těžce nemocné a umírající se zrodila již 
v roce 1992. Poté, co byl nalezen vhod-
ný objekt v  areálu kláštera sester Těši-
telek Božského Srdce Ježíšova, začala 
výstavba za fi nanční podpory dotace 
z  Ministerstva zdravotnictví. Slavnost 
otevření a  vysvěcení nového zařízení 
pak proběhla v  lednu 1999 a první pa-
cient byl přijat 8. dubna téhož roku. Bě-
hem 25 let své existence poskytl Dům 
léčby bolesti s hospicem sv. Josefa péči 
10 498 pacientům.

Posláním hospice je péče o  pacien-
ty, u kterých již byly vyčerpány všechny 
možnosti k  vyléčení a  oni ocitli se na 
konci své životní cesty. Úkolem lůžkové-
ho hospice je poskytnutí pomoci pacien-
tům, kteří z  různých důvodů nemohou 
setrvat v  domácím prostředí. Paliativní 
a hospicová péče zmírňuje příznaky pro-
vázející onemocnění tak, aby zůstala za-
chována kvalita pacientova života, aby se 
cítili komfortně, bez bolesti a v bezpečí. 
O pacienta se stará tým lékařů, všeobec-
ných sester, sociálních pracovníků, psy-

chologů, duchovních a  dobrovolníků. 
Jsou k  dispozici 24 hodin denně, každý 
den v  roce. Pomáhají tišit bolest, před-
cházet proleženinám a  jsou oporou pro 
pacienta i jeho blízké.

K oslavám 25 let existence Domu léč-
by s hospicem sv. Josefa jsou připraveny 
akce, na které jsou všichni srdečně zváni:
26. května 2024 od 18:00
Benefi ční koncert Brno Gospel Choir v let-
ním refektáři Benediktinského kláštera.
30. května 2024 od 16:00
První Otevřená zahrada – Den dětí a po-
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sezení u cimbálu v areálu Oblastní charity 
Rajhrad.
20. června 2024 od 17:00
Druhá Otevřená zahrada – koncert kapely 
Ivančický Dixieland v areálu Oblastní cha-
rity Rajhrad.
1.srpna 2024 od 17:00
Třetí Otevřená zahrada – koncert kapely 
FLEK a opékání špekáčků v areálu Oblast-
ní charity Rajhrad.

Podrobné informace naleznete na 
stránkách www.rajhrad.charita.cz

Dům léčby bolesti s hospicem sv. Jo-
sefa je jednou ze služeb Oblastní charity 
Rajhrad. Dalšími službami jsou Mobilní 
hospic sv. Jana, Domov se zvláštním re-
žimem sv. Luisy, Domácí zdravotní péče, 
Charitní pečovatelská služba, Odborné 
sociální poradenství, Charitní záchranná 
síť, Půjčovna pomůcek, Fyzioterapie.

 Kulturní kalendář
Rubriku připravuje Eva Kadlecová a Kateřina Fraňková

Květen

27. 5. – Koncert ZUŠ na Sokecu
31. 5. – 1. 6. – Letní kino (Komise pro kulturu, 
sport a zájmové činnosti)

Červen

1. 6. – Den dětí na myslivně (Myslivecký spolek Lípa)
2. 6. – Rybářské závody pro děti (Klub rybářů)
7. – 8. 6. – Volby do Evropského parlamentu
8. 6. – Železný muž (Komise pro kulturu, sport 
a zájmové činnosti)
8. 6. - Divadelní představení Ani za milion 
(Ochotnické divadlo Bratří Mrštíků)

15. 6. – Babské hody (Hrušovanské ženy a Mišlenka)
27. 6. – Rozloučení se všestranností na Sokecu (T. J. 
Sokol Hrušovany)

Červenec

4. – 19. 7.  – Letní tábor Táborníci
21. 7. – 3. 8. – Letní tábor Mišlenka

Srpen

16. – 18. 8. – Tradiční hody (T. J. Sokol, obec Hrušo-
vany a stárci)
30.  – 31. 8. – Letní kino (Komise pro kulturu, sport 
a zájmové činnosti)

 Gymnázium Židlochovice slaví 30 let!
Studentský parlament Gymnázia Židlochovice

Srdečně Vás zveme ke společné oslavě třicátých naroze-
nin našeho gymnázia. Ať už jste studenti, absolventi, rodiče, 
učitelé, nebo jen chcete vědět, co se na naší škole děje, bu-
dete ve čtvrtek 27. června vítáni na zahradě Gymnázia Žid-
lochovice. V čase od 17:00 do 21:00 se můžete těšit nejen na 

příjemná setkání, ale i  na chutné občerstvení, živou hudbu 
a celkově nabitý program. Během slavnosti se Vám mimo jiné 
představí i Sbor Gymnázia Židlochovice či studentský časopis 
DALEKOHLEDím.

Těšíme se na Vás!
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 Představujeme prostory „Společensko-kulturního centra Sokec“
Roman Ivičič, Eva Kadlecová, foto: Roman Ivičič

V naší obci je možné využít několik prostor ke spor-
tovním, ale i společenským účelům. Rozhodli jsme se Vám 
postupně představit sportovní haly v seriálu na pokračo-
vání.

Malý sál

Jedná se o prostor o velikosti 6 x 6 m v prvním patře, 
který je vhodný jako školící místnost nebo cvičební pro-
stor malých skupin. Nejčastěji se využívá ke hře stolního 
tenisu, zasedání komisí a výborů či ke komerčnímu pro-
nájmu. Proběhlo zde například vánoční focení či výuka 
cizích jazyků. Uživatelé mají k dispozici i kuchyňku, kde 
je velké množství nádobí, sklenic a příborů. Možno využít 
i lednici, mikrovlnou troubu, varnou konvici nebo myčku. 
Prostor je bezbariérový, do druhého podlaží lze využít vý-
tah.

Pro sportovní vyžití je možná domluva na zapůjčení 
nářadí z hlavního sálu.

Co se týče cen, tak ceny s DPH:
veřejnost – 157,- (130 bez DPH)
Spolky nad 15 let – 97,- (80 bez DPH)
Pod 15 let – 60,- (50 bez DPH)
Cena pronájmu je 157 Kč/hodinu vč. DPH, v případě 

celodenního pronájmu platí cena za 10 hodin. Místní 
spolky platí 80 Kč/hodinu, v případě, že se jedná o aktivitu 
pro děti mladší 15 let, platí 50 Kč/hodinu, v obou přípa-
dech se jedná o sazbu bez DPH.

Kalendář s dostupností naleznete zde:
https://calendar.google.com/calendar/embed?src=-

sokechrusovany%40gmail.com&ctz=Europe%2FPrague.
V případě zájmu o pronájem kontaktujte správce spor-

tovních zařízení: Roman Ivičič, ivicic@ouhrusovany.cz, 
+420 608 142 542.
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Vynášení smrtholky (foto Josef Valoušek)

Hrkání o Velikonocích (foto Josef Valoušek)

Pálení čerodějnic (foto Josef Valoušek)

Dobrovolníci při akci Ukliďme Česko (foto Andrea Stejskalová)

Louka plná broučků (Josef Valoušek)

Rapsodie po česku - představení dětí ze ZŠ (foto Josef Valoušek)

Nové květinové záhony před MŠ Jízdárenská (foto Anna Vrbská)

Velikonoční dílničky (foto Roman Ivičič)


